
Dagsorden til skolebestyrelsesmøde den 1. marts 2022 klokken 17.30, mødet holdes på Dronninglund 

Skole. 

Der er formøde for de forældrevalgte klokken 17.00. 

1. Godkendelse af dagsorden. 

 

2. Nyt fra.. 

Asaa: Maria stoppet fredag før ferien. Ann-Kirstine har ledelse på matriklen og har orienteret 

personalet om hvornår hun er der. Steen er sekundær.  

Dronninglund: Tobias er blevet fastansat. Mads ansat som lærer. Tina Kristensen er ansat som vikar 

i Q frem til sommerferien for Marlene og Ida Knudsen ansat som vikar i X2 frem til sommerferien 

for Sandra. Generelt har personalet været gode til at få enderne til at hænge sammen ift COVID-19 

fravær.  

 

Generelt er COVID-19 fraværet faldet og vi nærmer os normale hverdag.  

 

3. Timetildeling/fordeling og forsat benyttelse af 16b. 

 

Mål med punktet. Skolebestyrelsen skal drøfte og vedtage timefordelingsplan samt skoledagens 

længde med udgangspunkt i Princip for undervisningens organisering. Undervisningen 

tilrettelægges i dag jf. Undervisningsministeriets vejledende timetal. Skolebestyrelsen skal ligeledes 

drøfte og beslutte om man fortsat ønsker at benytte sig af muligheden for en kortere skoledag jf. 

§16b i folkeskoleloven. Se bilag 1 

 

Politisk prioritering af timer på praktisk-musiske fag. Timerne er taget fra idræt på mellemtrinet 

som hidtidig er anvendt til svømning. Der er proces i de fire skoledistrikter for hvordan svømning 

kan tilrettelægges og fortsat opfyldes jf. fællesmål for idræt, fx at konvertere understøttende 

undervisning om til svømning. Der skal være ens retningslinjer kommunalt.  

5. årgang har pt ikke haft svømning. Fremadrettet skal det være 4. årgang som har svømning. Det 

betyder så at 5. årgang ikke kan have kortere skoledag jf. §16b, da de ikke har understøttende 

undervisning.  

Skolebestyrelsen bakker op omkring fagenes prioritering og konvertering.  

 

4. Valg til skolebestyrelsen.  

Mål med punktet: Valgproceduren/tidsplan vil blive gennemgået. Se bilag 2. 

4 er pt på valg som ikke ønsker at genopstille. Johnny og Steen sidder i valgbestyrelse. Der afholdes 

valgmøde 12. maj, hvor Steen indkalder og er tovholder. Valget foregår elektronisk via link på 

AULA.  

 

5. Høringssvar i forbindelse med ferieplan for skoleåret 23/24. Skolebestyrelsen skal afgive 

høringssvar vedr. ferieplan for skoleåret. Se bilag 3. ferieplanen vil kort blive gennemgået. Ifølge 

folkeskoleloven §14a skal sommerferien begynde den sidste lørdag i juni måned.  

 



Der er 7 ugers sommerferie næste skoleår ift hvordan lørdagen rammer. Skolebestyrelsen laver 

høringssvar og bakker op om ferieåretsplanlægning 

 

6. Høringssvar i forbindelse med Erhvervsklasserne. Se bilag 4 

 

Målet med punktet: Skolebestyrelsen skal drøfte indhold til høringssvar. 

Skolebestyrelsen synes det er vigtigt med erhvervsklasser, men fastholder det skal være lokalt ift 7. 

klasserne har et alternativ. Det flugter intentionen med omorganisering af specialområdet om 

lokaleløsninger. I hørringsvaret kan der peges på at FGU rammerne på sigt kan anvendes til 

erhvervsklasserne for Hjallerup og Dronninglund skoledistrikter. Samlet elevantal vil ligge på 

omkring 15-20 elever.  

 

7. Orientering om formandsmøde. Formændene for de fire distrikter har sammen med 

skoledistriktslederne afholdt møde om rammer og økonomi i forhold til specialområdet. 

Skolebestyrelsen vil blive orienteret om beslutninger og den fremadrettede proces der blev 

besluttet på mødet. 

Andel af børn som visiteres til specialområdet, er steget ift samlet antal børn. Det svarer til ca 20 

lærerstillinger er flyttet fra almen til special i kommunen. Det udfordrer skolernes samlede 

økonomi til at kunne løfte opgaven for alle børns læring og trivsel. Der er indgivet to punkter til Det 

Rådgivende Organ som udfordre skolevæsnet økonomisk: specialområdet og DSA.  

Distriktstanken er af det nye skoleudvalg sat til gennemsyn, det betyder fremtiden ift skolernes 

organisering er ukendt.  

 

8. gennemgang af regnskab for ’21 og godkendelse af budget ’22. se bilag 5 og 6 

Midler til drift er ikke længere nok til at dække de udgifter der er. De er dækket ind af sidste års 

overskud. Der er regninger på IT som skal tages fra lønbudgettet omkring 250.000kr. Der er flyttet 

midler fra almen til special svarende til 1-2 lærerstillinger.  

Budget ´22 er godkendt af skolebestyrelsen, men bekymret for distriktets samlede økonomi.  

 

9. Evt. 

Opmærksomhed omkring Marias opsigelse og proces ift stillingsopslag.  

Cykelskuret har cykler stående længe som ikke synes at være i brug. Opmærksom ift det skal se 

pænt ud. Kunne elever involveres ift oprydning? 

Kort orientering om personale i Q og faste medarbejdere har skiftet job.  

Kostpolitik tages op igen herunder brug af mikrobølgeovn/køleskab men også ift at være 

læringsparat – at skolen bliver mere vejledende og oplysende.  

 

 

 

 

 

Der afholdes møder på følgende dage: 



- Mandag den 6/9 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa  

  - Tirsdag den 12/10 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

  - Onsdag den 17/11 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa 

  - Tirsdag den 14/12 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

  - Torsdag den 20/1 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa  

  - Tirsdag den 1/3 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund  

  - Mandag den 4/4 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

  Årsberetning april - 22 

  - Torsdag den 12/5 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa 

  - Onsdag den 15/6 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


